
Sejlklubben Esrum Sø 

Formandens beretning v. generalforsamling 23. februar 2023 
 

Medlemmer 
Vi er pr. 31-12-2022 i alt 172 medlemmer - 145 seniorer (over 26 år) og 27 juniorer. Dette er 4 
mere end 2021 +1 senior +3 junior. 

Havnen 
Alle pladser på ydermole, indermole og vinterplads er udlejet – altså ingen ledige. På land ved 
indermolen er der ca. 15 private joller + klubjoller (bl.a. 2 laser, 3 feva, 6 tera, 5 zoom8, én 29ver 
og optimistjoller). 
  Undersøgelse af muligheder for uddybning af havnen pågår – nu for tredje år i træk. Der er nu 
foretaget kemisk analyse af bundprøver som kommer til at indgå i prissætning af bortskaffelse af 
udgravning. 
  Nordlige vinterpladser ryddet for vegetation og påført nyt lag stabilgrus. 
  Der er lavet aftale med fiskeklubben, at vi kan bruge noget af deres udenomsplads til seks både 
på trailer om vinteren mod at holde dette område vedlige. 
  Rampe ved kranen udskiftet (i gang). Materialer købes og rampen samles og lægges ud af 
frivillige medlemmer af sejlklubben, Claus Møller tovholder. Stor tak til Claus & Co. 

Aktiviteter i klubben 
Sejlsæsonen startede under lettelse af corona-restriktioner, som efterhånden faldt bort. 
 
Kapsejlads: 

- Aftenmatcher med ni 606’ere og én stabil wayfarer jolle + en star m.fl. enkelte gange. 
Hillerød Sejlklub var inviteret med til at deltage og en del laserjoller dukkede op 1 – 2 
gange. 

- Zoom8 stævne 21-22. maj med 25 deltagere som gennemførte 10 sejladser i 3-6m/s. Det 
var en ny måde at holde stævne på for SES. Dommer, sejladsleder og en del af grejet kom 
ude fra (organiseret af bl.a. Dansk Sejlunion) Stævnet blev på denne måde gennemført 
professionelt, men også med afslappet og hyggelig stemning hvor alle har muligheder for at 
deltage. Også mange hjælpere fra SES deltog og enkelte fra SES deltog i stævnet. Stor tak 
til Nina for at have ledt stævnet her til klubben. 

- Åbent klubmesterskab for 606 18/9 med 5 deltagere. 
- Søens hurtigste 25/9 med 8 deltagere og frokost i klubhuset efterfølgende. 

 
Sejlerskole for voksne. 
Ved sæsonens start var 10 elever tilmeldt - en meldte senere fra, og en deltog aldrig men fik i 
stedet hjælp til rejsning af mast, tilpasning af rig m.m. 
  Dvs. at 8 elever deltog i sejladserne. En deltog på 2. sæson og de 7 på 1. sæson. Ingen ønskede 
at gå til den praktiske prøve ved afslutning af sæsonen.  
  Første sejlads var 2/5 - sidste var 3/10. I alt 20 mandagssejladser med 2-3 elever i hver båd - 
med instruktør i bådene eller i ledsagerbåd sidst på sæsonen. Der blev sejlet både i klubbåde og i 
elevernes eller instruktørernes både/joller efter ønske. 
  Dansk Sejlunions "instruktørhåndbog 1" og teoribogen "Gast - kom godt i gang med sejlads fra 
Dansk sejlunion blev anvendt. Ekstra øvelser blev gennemgået svarende til elevernes ønsker og 
forudsætninger. 
  De enkelte sejladser startede med skippermøde, hvor teori og dagens praktiske øvelser blev 
gennemgået, hvorefter bådene blev klargjort og de praktiske øvelser øvet. Efterfølgende de-
briefing i klubhuset. 
  Der var tre faste instruktører: Kim Rothman og Henning Jensen samt Klaus Hindsø 
(koordinerende). I forbindelse med ferie m.m. var der velvillighed fra "vikarer" blandt klubbens 
andre sejlere. Klaus deltog i Dansk Sejlunions Instruktørkursus 1. Andre har fået tilbudt at deltage. 
 
 



Senior afdelingen som sejler i dagtimerne (onsdag formiddag) har ca. 30 deltagere. Efterhånden 
bruges mere private både, men også klubbens Drabant og 606’ere. Sejladsafslutning i november 
med over 30 frokost-deltagere. Der er vandreture og sociale arrangementer i klubhuset i 
vinterhalvåret. Klubbens både (to Drabant og to 606’ere klargjort og søsat i foråret samt afrigget og 
opstillet på vinterpladsen i efteråret. 
 

Ungdomsafdelingen 

Der har i 2022 været ca. 16 børn/unge til sejlads om mandagen. Heraf 8 helt nye som har gjort 
store fremskridt og enkelte klarer jollen op til hård vind. Det lykkedes i foråret at anskaffe en brugt 
29'er fra Århus. Mathias Madsen sørgede for udskiftning af diverse sliddele og klargøring. (Der 
skal lyde en stor tak til Mathias). 29’eren har været i brug om onsdagen det meste af sæsonen. Ca. 
fire gæve sejlere har haft modet til at sejle denne udfordrende jolle hvor trapez skal bruges fra 
5m/s+ Andreas, Oscar og Hjalte har været instruktører for 29ver sejlere – og stor tak for det. Ved 
afrigning blev der uddelt seks jollebeviser og fem sejlerbeviser (enkelte gengangere). Der har 
været rigtig fin opbakning fra forældre. Vi appellerer igen til, at alle medvirker til at få flere børn og 
unge til at benytte sig af det gode SES-tilbud om at lære at sejle og få mulighed for at komme ud 

på Esrum Sø i 2023. 

I efteråret blev der to lørdage arrangeret fælles sejlture til bl.a. Dronningens Bøge med madkurv og 
sodavand mv. Mellem 10 og 15 både/joller deltog og mange fik muligheder for at sejle forskellige 

både. 

Andre aktiviteter og begivenheder 

 
Sct. Hans aften med grill arrangement og bål på stranden. 
 
Oprydningsdage i maj og september – har de senere år haft stor tilslutning ca. 20 fremmødte. 
Vinterplads gjort til parkering i foråret og klargjort til både efter renovering i efteråret. Derudover 
ryddes op, gøres rent og beskæres krat og ukrudt. 
  I denne måned blev der fældet en nogle træer på ydermolen. 
 
Endrupskolen har haft lånt klubhuset i forbindelse med svømmeundervisning i Esrum sø i august 
september. 
 
Sejlklubbens hjemmeside flyttes gradvist over på klubmodul fordi vedligeholdelse af eksisterende 
platform bortfalder inden for få år. Vi kommer dermed også til at drage fordele af at alt er på et 
sted. 
 
Nyt nøglesystem undersøges, da eksisterende Ruko-system udgår på lang sigt og de gamle ruko 
nøgler er blevet ekstremt dyre. Med nyt system vil alle kun skulle have én nøgle. 
 
Havnen benyttet af entreprenører for den nye Kongebro. Senest til udlægning af 2 stk. 18 Tons 
pontonner. 
 

Afslutning 
Tak for godt samarbejde til bestyrelsen, udvalg og til frivillige medhjælpere bl.a. ved 
oprydningsdage, stævner og instruktører. 
 
 

 


